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  Protokół nr 11/2025 
posiedzenia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego  

Powiatu i Przestrzegania Prawa,  
które odbyło się w czwartek 27 marca 2025 r.  

w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Śremie 
 

W posiedzeniu uczestniczyło 10 członków ww. komisji. Nieobecni usprawiedliwieni Radni 
Teodor Stępa i Janusz Taciak. 
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
W obradach uczestniczyły także: 

1. Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik  
2. Skarbnik Powiatu Tatiana Cynka 
3. Monika Bulińska Dyrektor biura stowarzyszenia Unia Gospodarcza Regionu 

Śremskiego – Śremski Ośrodek Wspierania Małej Przedsiębiorczości. 
4. Natalia Walczak Inspektor Wydziału Organizacyjnego i Inwestycji Starostwa 

Powiatowego w Śremie. 
5. Piotr Jankowski Z-ca Naczelnika Wydziału Geodezji i Gospodarki 

Nieruchomościami. 
 
Zaproszenie na posiedzenie Komisji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek otworzyła posiedzenie Komisji o godz. 9.30. Powitała 
zebranych Radnych oraz zaproszonych gości i na podstawie listy obecności stwierdziła 
wymagane quorum.  
 
Posiedzenie odbyło się wg następującego planu: 

 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia komisji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

3. Informacja o projektach realizowanych przez Starostwo Powiatowe w Śremie, 
jednostki organizacyjne powiatu oraz stowarzyszenie Unia Gospodarcza Regionu 
Śremskiego – Śremski Ośrodek Wspierania Małej Przedsiębiorczości. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 
od gminy Śrem nieruchomości gruntowej stanowiącej fragment pasa drogowego 
drogi powiatowej nr 4071P ul. Śremska w miejscowości Mórka gm. Śrem. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2025 rok. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową 
powiatu śremskiego na 2025 rok. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia gminie Brodnica pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

Ad 2. 
Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek zapytała, czy Radni chcą zgłosić uwagi do protokołu 
z 9 posiedzenia komisji? 
 
Przewodnicząca Komisji przeprowadziła głosowanie, w wyniku którego protokół nr 
10/2025 z dnia 19 lutego 2025 r. został przyjęty (10 głosów za). 
 

Ad 3.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście do następnego punktu porządku 
dotyczącego Informacji o projektach realizowanych przez Starostwo Powiatowe  
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w Śremie, jednostki organizacyjne powiatu oraz Stowarzyszenie Unia Gospodarcza 
Regionu Śremskiego – Śremski Ośrodek Wspierania Małej Przedsiębiorczości, która 
stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Monika Bulińska Dyrektor biura stowarzyszenia Unia Gospodarcza Regionu 

Śremskiego – Śremski Ośrodek Wspierania Małej Przedsiębiorczości przedstawiła 

informację.  

 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  
 
Radny Emil Majsner powiedział, że bardzo docenia działalność turystyczno-krajoznawczą, 
ponieważ nie ma na terenie naszego powiatu instytucji, która propagowałaby nasz region. 
Jest ta działalność zauważalna i dobrze wykonywana. Powiedział, że chciałby się skupić na 
wspieraniu małej przedsiębiorczości, ponieważ nie otrzymał informacji w zakresie pożyczki, 
która jest zakończona w okresie monitorowania o wartości 3 mln zł dlatego poprosił, aby 
pani dyrektor rozwinęła ten temat. Jeśli chodzi o zakończony projekt, w wysokości 2 mln zł 
chciałby się dowiedzieć ile z tych 5 udzielonych pożyczek zostało udzielonych 
przedsiębiorcom z naszego powiatu.  
 
Monika Bulińska Dyrektor biura stowarzyszenia Unia Gospodarcza Regionu 
Śremskiego – Śremski Ośrodek Wspierania Małej Przedsiębiorczości odpowiedziała, 
że tę informacje będzie mogła przedstawić w kwietniu kiedy otrzyma sprawozdanie za cały 
rok. Ewentualnie może przesłać informacje e-mailem do biura rady, ponieważ w tej chwili 
nie posiada szczegółowej informacji. E-mail został przesłany, a następnie rozesłany do 
wszystkich radnych, w dniu 27.03 i stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Poza ta częścią, 
która skupia się na usługach finansowych ośrodek świadczy też usługi doradcze. Polegają 
one na tym, że przygotowywane są wnioski zarówno dla osób które starają się o 
rozpoczęcie działalności gospodarczej w Powiatowym Urzędzie Pracy gdzie 
przygotowywane są wraz z nimi biznesplany i wszystkie wnioski, które dotyczą 
uruchomienia działalności. Ponieważ najczęściej te osoby stają się klientami ośrodka, w 
obsłudze, kiedy potrzebują pomocy w najcięższych chwilach kiedy ta działalność jest 
rozwijana. Ponadto przygotowywane są dla przedsiębiorców różnorodne wnioski o 
wsparcie różnych programów, które są dostępne w ramach komponentów zarówno 
krajowych jak i regionalnych. 
 
Radna Beata Sarnowska-Czajka powiedziała, że również chciała bardzo podziękować. 
Dodała, że była uczestnikiem jednej z imprez pod nazwą „Kongres Kobiet”. Zapytała kto był 
właścicielem Winnej Góry, ponieważ wie ze Marszałek ją zakupił.   
 
Monika Bulińska odpowiedziała, że wcześniej znajdowała się ona w rękach prywatnych. 
Tam rezydował pan Mańkowski. Więc Winna Góra została przejęta z rąk prywatnych.  
 
Radna Beata Sarnowska-Czajka powiedziała, że pyta o to, ponieważ na naszym terenie 
znajduje się dwór Wybickiego w Manieczkach, gdzie właścicielem jest osoba prywatna. Ten 
dwór popada w ruinę i ta inicjatywa, o której tutaj mowa sieciowanie i stworzenie instytucji 
czy połączenie wszystkich miejsc związanych z naszą historią, w jedna wielką sieć 
stworzyłoby możliwość przejęcia ich przez Marszałka. 
 
Monika Bulińska odpowiedziała, że siły Unii Gospodarczej są za małe. Natomiast w 
samorządzie siła i w różnych powiatach. W Winnej Górze bardzo duży był wkład 
mieszkańców, którzy lobbowali. Ponadto bardzo dużo osób, które stamtąd się wywodzą 
wchodziło w skład Sejmiku Samorządowego. „Ewentualnie taka droga musiałaby być 
przetarta”. 
 
Radni nie zgłosili więcej pytań. Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 
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Natalia Walczak przedstawiła informację dot. Starostwa Powiatowego w Śremie. 
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań.  
Radni nie zabrali głosów. Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 
 
Ad 4.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście do następnego punktu porządku 

dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne nabycie od gminy Śrem nieruchomości gruntowej stanowiącej fragment pasa 

drogowego drogi powiatowej nr 4071P ul. Śremska w miejscowości Mórka gm. Śrem. 

 

Piotr Jankowski Z-ca Naczelnika Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami 
przedstawił projekt uchwały. 
 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zgłosili pytań. Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (10 głosów za,) projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na nieodpłatne nabycie od gminy Śrem nieruchomości gruntowej stanowiącej 

fragment pasa drogowego drogi powiatowej nr 4071P ul. Śremska w miejscowości Mórka 

gm. Śrem. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad 5.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście    do następnego punktu porządku 
dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2025 
rok. 

Skarbnik Tatiana Cynka przedstawiła projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zgłosili pytań. Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie (9 głosów za, 1 wstrzymujący się) projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę budżetową na 2025 rok. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu.  

 

Ad 6.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście do następnego punktu porządku 

dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową 

powiatu śremskiego na 2025 rok. 

 

Skarbnik Tatiana Cynka przedstawiła projekt uchwały. Dodała, że w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej zostały zapisane wszystkie zmiany, które wynikają ze zmiany 
budżetu. Dodatkowo w załączniku nr 2 w ramach przedsięwzięć dokonujemy zmian, w 
przedsięwzięciu pod nazwą świadczenie usług psychologicznych dla Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie w Śremie. Zmiana ta polega na wydłużeniu okresu realizacji 
tego przedsięwzięcia do 2028 roku. Co będzie powodowało, iż łączne nakłady na to 
zadanie będą się zwiększały i będą wynosiły 242.397,88 zł. Zmiana ta będzie powodowała, 
że zostaną wprowadzone limity wydatków na lata 2026-2028. 
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań. 
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Radni nie zgłosili pytań. Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie (10 głosów za) projekt uchwały zmieniającej Wieloletnią 
Prognozę Finansową powiatu śremskiego na 2025 rok. Projekt uchwały stanowi załącznik 
nr 7 do protokołu.  
 
Ad 7.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście do następnego punktu porządku 

dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie udzielenia gminie Brodnica 

pomocy finansowej w formie dotacji celowej. 

 

Skarbnik Tatiana Cynka przedstawiła projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań. 
 
Radny Emil Majsner poprosił o przypomnienie, w jakich kwotach powiat udzielał pomocy 
finansowej w poprzednich latach dla bibliotek w innych gminach np. Książu Wielkopolskim.  
 
Skarbnik Tatiana Cynka odpowiedziała, że były to kwoty na poziomie 10.000 zł.  
 
Radny Emil Majsner poprosił o wyjaśnienie z czego wynika taka wysoka kwota i na czyj 
wniosek powiat ma udzielić tej dotacji. Na co ma zostać przeznaczona ta znacząca kwota. 
  
Starosta Śremski Piotr Ruta powiedział, że to czy ona jest znacząca jest kwestią 
umowną. Dodał, że może się zgodzić z tym, że poprzednio udzielana pomoc nie wynosiła 
takich kwot. Pomoc finansowa była udzielana gminą cyklicznie, co jakiś czas, ale nigdy 
Brodnica jej nie dostawała. Ta biblioteka wymaga już poważnych prac remontowych. 
Dlatego postanowiono o przeznaczeniu wyższej kwoty finansowej na realizacje zadań 
statutowych, remontowych i bieżącą działalność. Brodnica rzadko otrzymywała pomoc 
finansową. W zeszłym miesiącu pan Rany pytał o planowana budowę ścieżki rowerowej na 
odcinku Mechlin – Dąbrowa, którą przejmuje na siebie gmina Śrem. Wyjaśnił, że nie widzi 
przeciwskazań, aby w ramach wdzięczności pomóc gminie Brodnica. Gmina Śrem dostaje 
co roku sporo pieniędzy podobnie jak Książ Wlkp. i Dolsk. Gnina Brodnica nigdy nie prosiła 
i nie dostawała więc dlaczego teraz jej nie pomóc tym bardziej, że sytuacja jest dość 
poważna.  
 
Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek powiedziała, że jest bardzo wdzięczna wraz z panią 
Radną Beatą Sarnowską-Czajka. Gmina nie tylko otrzyma środki z powiatu, ale składa 
wnioski o dofinansowanie np. z programu pn. „Kulisy Kultury” gmina otrzymała 44.000 zł na 
remont pomieszczeń. Z Polskiego Ładu również zostały przeznaczone środki na ten 
budynek. Wyjaśniła, że jest to budynek zabytkowy, który posiada bardzo duże 
pomieszczenia. Żeby go uatrakcyjnić i odnowić potrzeba dużych środków finansowych.    
  
Radna Beata Sarnowska-Czajka powiedziała, że wraz z panią przewodnicząca proszą o 
pozytywny wynik głosowania.  
 
Radni nie zgłosili więcej pytań. Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie (9 głosów za, 1 wstrzymujący się) projekt uchwały w 
sprawie w sprawie udzielenia gminie Brodnica pomocy finansowej w formie dotacji celowej 
(310.000 zł na realizację zadań statutowych i działalność bieżącą, w tym zadań 
remontowych Biblioteki Publicznej Gminy Brodnica). Projekt uchwały stanowi załącznik nr 
8 do protokołu.  
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Ad 8.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek zapytała, czy Radni chcą zabrać głos w tym punkcie 
porządku obrad?  
 
Radny Emil Majsner powiedział, że chciałby odnieść się do wcześniejszego pytania pani 
radnej Beaty Sarnowskiej-Czajka. Poinformował, że w 2020 roku Rada Powiatu w Śremie 
poprzedniej kadencji podjęła rezolucję odnośnie dworku w Manieczkach. Została ona 
przekazana do Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego, aby coś w tym kierunku 
zrobiło, jednak nie zrobiło nic. Poprzedni Przewodniczący Rady wystosował pismo w tej 
sprawie i pozostało ono bez „echa”. To co było w miarę możliwości Rady Powiatu zostało 
zrobione. Była to pierwsza rezolucja, ponieważ druga rezolucja dotyczyła wojny na 
Ukrainie. Pomimo podjętej rezolucji Rada Powiatu miała świadomość, że to nie będzie 
narzędzie, które spowoduje, że minister przekaże niewielką kwotą jak na tamten czas w 
wysokości 1 mln zł za wykup tego budynku. Nikt się nie znalazł jak na ten moment i dworek 
znajduje się w rękach osoby prywatnej, która nie jest zainteresowana podjęciem działań. 
Także pozostaje nam kultywowanie pamięci o Wybickim tu na miejscu.  
 
Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek powiedziała, że pojawiają się też głosy dotyczące 
dworku w Przylepkach, który popada w ruinę. Jednak właścicielem jest osoba prywatna i 
też gmina nic nie może, w tej sprawie zrobić.  
 
Radni nie zgłosili głosów i wniosków. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek 
zamknęła obrady Komisji o godz. 1014.  
  
Protokołowała  
Elżbieta Lewandowska - Jaśniak  
 
 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu, 
Rozwoju Gospodarczego Powiatu 

i Przestrzegania Prawa 
 

Ewa Lisek 


